



FÉDÉRATION SYNDICALE MONDIALE

Syndicalisme de classe - unitaire - démocratique - moderne - indépendant

Athènes, Grèce - Le 03 décembre 2017

La Fédération Syndicale Mondiale annonce le décès du camarade Pierre Gensous

Chers collègues syndicalistes,

Nous annonçons avec tristesse aux syndicats, affiliés et amis de la FSM, le décès du camarade français Pierre Gensous, qui a été pendant de nombreuses années le leader de la grande famille de la FSM. Il est décédé hier à l'âge de 92 ans, sa mémoire restera pour toujours dans l'histoire du mouvement syndical international.

Pierre Gensous était un métallurgiste, militant antifasciste, dès son plus jeune âge, il se distinguait par son engagement dans la lutte de la classe ouvrière pour un monde sans barbarie capitaliste. Son action lui a permis de devenir un dirigeant stable, un leader internationaliste, un leader avec orientation de classe et a occupé des postes importants et responsables dans le mouvement syndical français.

Lors du 6ème Congrès de la FSM, en 1965, il fut élu Secrétaire Général adjoint et lors du 7ème Congrès de la FSM, en octobre 1968, il a été élu Secrétaire Général, il conserva ce poste jusqu'en 1978.

Nous transmettons nos condoléances à sa femme et à ses enfants. Nous nous souviendrons de lui et honorerons sa mémoire.

George Mavrikos
Secrétaire Général de la FSM



40, ZAN MOREAS, ATHÈNES 11745 GRÈCE
TEL. (+30) 2109214417, (+30) 2109236700, FAX (+30) 210 9214517
www.wftucentral.org E-MAILS : info@wftucentral.org, international@wftucentral.org



FÉDÉRATION SYNDICALE MONDIALE

Syndicalisme de classe - unitaire - démocratique - moderne - indépendant

Athens, Greece 3/12/2017

The World Federation of Trade Unions announces the passing away of comrade Pierre Gensous

Dear Colleagues trade unionists,

We announce with sorrow to the trade unions, affiliates and friends of WFTU, the passing away of the French comrade Pierre Gensous, who was leader for many year of the great class-oriented family of WFTU. He passed away yesterday in the age of 92 years, his memory will stay forever in the history of the International Trade Union Movement.

Pierre Gensous was a metallurgist, anti-fascist militant, since he was young, he was distinguished for his commitment in the struggle of the working class for a world without capitalistic barbarity. His action emerged him as a stable leader, an internationalist leader, a leader with class orientation and undertook important and responsible posts in the French trade-union movement.

During the 6th Congress of WFTU, in 1965, he was elected deputy General Secretary and during the 7th Congress of WFTU, in October 1968 he was elected General Secretary, he retained this post until 1978.

He was a trade-unionist who struggled for the unity of the international working class against Imperialism and the capitalistic barbarity. He honored the history of WFTU and gained great respect in the international trade union arena.

We convey our condolences to his wife and children. We will remember him and honor his memory.

George Mavrikos
WFTU General Secretary



40, ZAN MOREAS, ATHÈNES 11745 GRÈCE
TEL. (+30) 2109214417, (+30) 2109236700, FAX (+30) 210 9214517
www.wftucentral.org E-MAILS : info@wftucentral.org, international@wftucentral.org